

Placement Offer Form

A compléter en anglais et à renvoyer au plus tard le 15/04/14 à l'adresse suivante (avec la mention « offre de stage secteur scolaire ») :

erasup@2e2f.fr

SCHOOL INFORMATION	
Name of organization	Ecole Elémentaire Anatole France
Address	2, rue des Jacobins
Postcode	37000
City	TOURS
Country	France
Telephone	+33 02 47 61 70 06
Fax	
E-mail	ec-anatole-france-tours@ac-orleans-tours.fr
Website	http://ec-anatole-france-tours.tice.ac-orleans-tours.fr/eva/
Size of organization [nr of employees]: small (≤ 50), medium (51-250), large (> 250)	Small
Short description of the school	6 teachers and 150 pupils from 6 to 11 years. Our school is located in a quiet part of Tours historical center, 10 minutes walking distance from the train station and just next to bus and tram lines.

CONTACT PERSON DETAILS	
Name	M. Thierry GUILLAUME
Department / Function	Headteacher
Direct telephone number	+33 02 47 61 70 06
Direct mobile	+33 6 70 29 79 67
Direct e-mail address	thierry.guillaume@ac-orleans-tours.fr

PLACEMENT INFORMATION

Department / Function	Ecole élémentaire Anatole France
Description of activities	<p>We would like the trainee to :</p> <ul style="list-style-type: none"> - give German lessons to groups of pupils (aged 6 to 11) either alone or with a French teacher who's qualified to teach German (especially help with oral and cultural activities) - take part in various school activities, for example : cook German cakes with a group of pupils every week, give singing lessons and help preparing a small Christmas concert, give History and Geography lessons especially about Europe, take part in Remembrance Days (November 11th, May 8th), give Sports lessons (dancing, playing traditional games...), help writing letters to our German pen friends, take part in I.T. projects... - organize workshops with small groups of pupils (maximum 8) during lunch breaks (1145-1400), for example : German games, Arts, Sports... - organize German cultural activities for pupils (aged 5) attending the local nursery school (typically : singing, dancing, playing traditional games...)
Duration et period	School year : September to June except during school holidays (zone B) Depending on her/his availability, we would like the trainee to stay for at least 4 months, starting in September 2014. For other timetables, please send a mail to our Headteacher.
Working hours / Weekly working hours	12 to 16 hours per week – between 8h45 and 16h15 on Mondays, Tuesdays, Thursdays and Fridays and between 8h45 and 11h45 on Wednesdays. Timetable organized per school term. No work during school holidays (zone B)
City	Tours is in the middle of the Loire Valley and its famous castles. It is a beautiful town along the Loire river (listed as a world heritage by UNESCO in 2000), which offers a variety of cultural activities. About 200 000 inhabitants, several Universities, major touristic center, famous Medieval streets and squares... Airport, train station (1h from Paris with TGV high-speed train), bus and tram lines, cycle paths...
Help with finding accommodation	Rental accommodations available in Tours center. If needed, we can put you in touch with the International Relations Department of Tours University.
Other	

REQUIREMENTS	
Oral and written language skills	German as mother tongue, basic knowledge of French (especially oral communication skills).
Field of study	Teaching (ideally a teacher trainee) or pedagogical studies or French studies.
Computer skills	Basic computer skills : Word, e-mails, internet...
Other	A teaching experience or animation activities with children aged 5 to 11 would be appreciated.

Placement Offer Form

A compléter en anglais et à renvoyer au plus tard le 15/04/14 à l'adresse suivante (avec la mention « offre de stage secteur scolaire »):

erasup@2e2f.fr

SCHOOL INFORMATION	
Name of organization	Ecole élémentaire Anatole France
Address	2, rue des Jacobins
Postal Code	37000
City	TOURS
Country	France
Telephone	+33 02 47 61 70 06
Fax	
E-mail	ec-anatole-france-tours@ac-orleans-tours.fr
Website	http://ec-anatole-france-tours.tice.ac-orleans-tours.fr/eva/
Size of organization [nr of employees]: small (≤ 50), medium (51-250), large (> 250)	small
Short Description of the school	6 enseignants et 150 élèves de 6 à 11 ans dans un quartier calme et piétonnier du centre ville historique de TOURS, à 10 min à pied de la gare SNCF et à proximité des lignes de bus et de la ligne de tram.

CONTACT PERSON DETAILS	
Name	M. Thierry GUILLAUME
Department / Fonction	Directeur de l'école
Direct telephone number	+33 02 47 61 70 06
Direct mobile	+33 6 70 29 79 67
Direct e-mail address	thierry.guillaume@ac-orleans-tours.fr

PLACEMENT INFORMATION	
Department / Fonction	Ecole élémentaire Anatole France
Description of activities	Nous aimerions que le stagiaire : - co-anime les séances d'enseignement de l'allemand avec le professeur des écoles habilité avec les groupes d'enfants de CE2, CM1 et CM2 qui

	<p>ont choisi d'étudier l'allemand et qu'en particulier il puisse travailler avec ces enfants l'oral et les apports culturels.</p> <ul style="list-style-type: none"> - propose des temps d'enseignement en allemand aux classes de niveau inférieur (CP et CE1) en liaison avec les enseignantes de la classe. - propose aux enfants et aux enseignants de l'école maternelle Anatole France (classe de grande section) un temps de sensibilisation et d'apports culturels, en particulier au travers d'activités motrices, de chansons et de comptines. - participe à des activités autre que l'enseignement de sa langue maternelle avec les classes de l'école : <ul style="list-style-type: none"> * sur le temps scolaire : co-animation d'une activité cuisine avec les enfants de la classe de CM2 une fois par semaine avec apport de recettes de cuisine allemandes (pâtisseries), travail en éducation musicale et chant avec toutes les classes avec l'objectif d'un temps fort de présentation de chants autour du thème de Noël mais aussi de pratiques vocales en allemand à différents moments de l'année, implication dans les cours de géographie et d'histoire de cycle 3 pour travailler sur la dimension européenne avec un temps fort autour des cérémonies du 11 novembre et du 8 mai, co-animation de temps de travail en EPS autour de jeux et de danses traditionnelles européens et travail avec les TUIC si compétences du stagiaire. * sur le temps périscolaire (temps de midi) : prise en charge de groupes d'enfants (inférieurs à 8) dans le cadre d'un club allemand à destination de tous les enfants de l'école, germanistes ou anglophones, avec une proposition d'activités diverses - artistiques, manuelles, ludiques - en allemand. - poursuite de la gestion d'une correspondance scolaire avec une école allemande mise en place en 2013/2014.
Duration et period	<p>Selon les disponibilités du stagiaire, au minimum 4 mois, si possible dès le mois de septembre 2014</p>
Working hours / Weekly working hours	<p>12 à 16 heures par semaine – entre 8h45 et 16h15 le lundi, mardi, jeudi et vendredi – entre 8h45 et 11h45 le mercredi (emploi du temps fixé par périodes scolaires) – pas de travail durant les vacances scolaires (zone B)</p>
City	<p>Agglomération de 200 000 habitants – grande ville historique et touristique à 1h de Paris en TGV – grand facilité de déplacement à pied, en vélo ou par la ligne de tram.</p>
Help with finding accommodation	<p>Possibilité de donner des informations sur les possibilités de logement en liaison avec le service des relations internationales de l'Université de Tours</p>
Other	

REQUIREMENTS

Oral and written language skills	Langue maternelle allemande – connaissances de base en français, en particulier à l'oral
Field of study	Pédagogie ou préparation à l'enseignement – Français
Computer skills	Maîtrise du traitement de texte, de la messagerie électronique et de la navigation internet
Other	Une expérience d'enseignement ou d'animation avec des enfants (5-11 ans) serait appréciée